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Abstract (en)
A hinged sliding door for passenger-conveying vehicles, in particular rail vehicles, whose door leaf (1) can be slid in its longitudinal direction on a
guide element (3), the guide element being swivellable transversely to the plane of the door leaf by means of cranks (4, 5) with vertical crankshafts
(8, 9). The cranks (4, 5) form, together with this guide element (3) and the door frame (17), a four-bar linkage with opposing cranks. As a result, it is
achieved that the door leaf (1) assumes a highly inclined position when the guide element (3) swivels, by means of which position the leading edge
of the door leaf is lifted out of the door opening. The cranks (4, 5) are expediently of the same length. In order to coordinate the sliding and swivel
movement, the door leaf is guided at its upper and lower end by guide rails (10). <IMAGE>

Abstract (de)
Eine Schwenkschiebetür für Fahrzeuge zur Personenbeförderung, insbesondere Schienenfahrzeuge, deren Türblatt (1) in seiner Längsrichtung auf
einem Führungselement (3) verschiebbar ist, wobei das Führungselement durch Kurbeln (4, 5) mit vertikalen Kurbelachsen (8, 9) quer zur Ebene
des Türblattes verschwenkbar ist. Die Kurbeln (4, 5) bilden zusammen mit diesem Führungselement (3) und dem Türrahmen (17) ein Gelenkviereck
mit gegenläufigen Kurbeln. Hierdurch wird erreicht, daß das Türblatt (1) beim Verschwenken des Führungselementes (3) eine starke Schrägstellung
einnimmt, durch die die voranlaufende Kante des Türblattes aus der Türöffnung herausgehoben wird. Zweckmäßig sind die Kurbeln (4, 5) gleich
lang. Zur Koordinierung der Schiebe- und Schwenkbewegung ist das Türblatt an seinem oberen und unteren Ende durch Führungsschienen (10)
geführt.
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